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NOTICE 

******* 
NOTICE IS HEREBY GIVEN that the 36th Annual General 

Meeting of the Hong Kong Islamic Youth Association will be held 

at 11:00 a.m. on Saturday, 26th December 2009 at 6/F, 40 Oi Kwan 

Road, O.R.S. Islamic Centre, Wanchai, Hong Kong. 

 

AGENDA 

******** 
1. To confirm the minutes of the 36th Annual General Meeting 

held on 27th December 2008. 
 
2. To receive and adopt the Annual Report 2008 and Statement of 

Accounts for the Year of 2008/2009. 
 
3. To elect General Council Members and Chairperson in 

accordance with Articles 36 & 37 (c) of the Memorandum & 
Articles of the Association for the Year of 2010. 

 
4. To appoint the Auditor of the Association under the Article 60 

of the Memorandum & Articles of the Association for the Year 
of 2010. 
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Chairman’s Report 

In the name of Allah, the Most Gracious, Most Merciful 
Peace and Blessing be Upon Prophet Muhammad and His Companions 

To all members, 
 
Assalamu Alaikum wa Rahmatullahi wa Barakatuh 
All praise is to Allah, HKIYA has been established for 36 years!  We are continuing in 
fulfilling our mission of uniting all the different nationalities and races of Muslim Youth 
and promoting Islam. 
 
Reflecting on 2009, it is a challenging year for the Muslim world:  we see natural disasters 
happening in many Muslim countries and military oppressions against our brothers and 
sisters.  HKIYA, our EXCO and members have worked hard in providing assistance and 
support to these Muslims brothers and sisters by collecting donations from the local 
communities and distributing them to the needy.  This has clearly demonstrated the true 
spirit of Islam. 
 
Although there is staff shortage in our office, many EXCO members have volunteered 
their spare time in undertaking HKIYA office’s work and organizing the activities of the 
Association. This has enabled the smooth running of our office and seeing many of our 
planned events being organized. There has been many enthusiastic volunteers who have 
helped us during the year; too many to mention individually by their names but we are 
truly thankful for their time and effort.  
 
In this year’s highlights, HKIYA has jointly organised and participated in a protest march 
namely “Stop the Siege in Gaza”. The march was held in January 2009 – with the group 
starting from Victoria Park to Central. The turnout at the event was over 3000 people.  
Furthermore, we have forged closer working relationship with government by 
participating in Racial Discrimination Ordinance Workshops and other NGOs entities on 
the issues relating to Ethnic Minorities. These are some of the work we, being Muslim 
Youth in Hong Kong can contribute to and the society and perform a leading role on 
matters affecting our Muslim community. 
 
Lastly, I would like to take this opportunity to thank EXCO and volunteers for all their 
precious time and effort in organising events.  Moreover, we appreciate all other Islamic 
Associations’ guidance and support throughout the year.  May Allah bless them for their 
good work, Ameen. 
 
Youth are the hope of this Ummah. Let’s not waste our life and time in trivial and useless 
things. Let’s be closer to Allah Almighty and Beloved Prophet Muhammad (Sall Allahu 
Alayhi Wasallam) and let’s lead a role in shaping the Muslim Ummah and the future. 
 
Wassalam, 
 
Mohamad Zaiq ALI 
Chairman 2009 
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Minutes of the 36th Annual General Meeting 

 
36th Annual General Meeting of Hong Kong Islamic Youth Association 

on 27th December 2008 on the 6th floor of Masjid Ammar and Osman Ramju 
Sadick Islamic Centre, 40 Oi Kwan Road, Wan Chai, Hong Kong 

 
Present 
 
Sr. Hanifah YU Kwong-yan   -  Chairperson 
Haji. Saadullah SAT Sing-hin   -  Voting Member 
Br. Mohamad Zaiq ALI    -  Voting Member 
Sr. Sarah MOOSA TONG Chui-yin  -  Voting Member 
Br. Jaffar Alexandar MOOSA   -  Voting Member 
Sr. Nafees Begum BAIG    -  Voting Member 
Haji. Yusuf YU Chi-wan    - Voting Member 
Sr. Rabbya LAU      -  Voting Member 
Imam Sulaiman WANG    - Voting Member 
Sr. Asiyah Yeung      - Voting Member 
Br. Hassan WONG     - Voting Member 
Sr. Zareenah Ho Sau-yin    - Voting Member 
Br. Sheik Adam Ismail     - Voting Member 
Br. Khalid Mahmood     - Voting Member 
Sr. Hara        - Ordinary Member 
 
Commencement of Meeting 
 
There being sufficient members to form a quorum, the Chairperson declared the 
opening of the 36th Annual General Meeting of the Hong Kong Islamic Youth 
Association at 11:20 and invited Br. Mohamad Zaiq ALI to recite Al-Fatihah. 
 
Proceedings 
 
To confirm the minutes of the 35th Annual General Meeting held on 6th January 
2008 
 
There were some amendments made to the minutes of the 35th Annual General 
Meeting. Haji Saadullah Sat Shing-hin should be spelled as Haji Saadullah Sat 
Sing-hin.  Br. Khalid Mohammed should be spelled as Br. Khalid Mahmood.  Br. 
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Jaffar Alexandar MOOSA proposed the minutes to be confirmed, this was 
seconded by Sr. Nafees Begum BAIG.  There was no objection to the proposal and 
the minutes were confirmed. 
 
To receive and adopt the Annual Report 2008 and Statement of Accounts for the 
Year 2007/2008 
 
Annual Report 
There being no comments from members, Sr. Sarah MOOSA TONG Chui-yin 
proposed to adopt the HKIYA Annual Report 2008.  Her proposal was seconded 
by Haji Yusuf YU Chi-wan.  There being no objection, the proposal was adopted. 
 
Statement of Accounts for the Year 2007/2008 
There being no amendment for the Statement of Accounts for the Year 2007/2008, 
Br. Jaffar Alexandar MOOSA proposed to adopt the statement of accounts for the 
year 2007/2008.  His proposal was seconded by Br. Mohamad Zaiq ALI.  There 
being no objection, the proposal was adopted.  
 
To elect General Council Members and Chairman in accordance with Articles 
36 & 37(c) of the Memorandum & Articles of the Association 
 
The chairperson announced that the third item on the agenda was to elect General 
Council Members under Article 36 of the Memorandum & Articles of the 
Association for the General Council. 
 
There were a total of four vacancies in the General Council; these places were 
from the vacating of Sr. Nafees Begum BAIG, Br. Mohamad Zaiq ALI, Br. Yusuf 
MA, Sr. Sharifa TUET Kin-ping. 
The followings were the nominees and the results of the election for the 36th 
General Council. 14 voting members were present at the meeting. 
 
Nominee Proposer Seconder No. of 

Votes 
Result 

Br. Mohamad 
Zaiq ALI 

Haji Yusuf YU 
Chi-wan 

Br. Jaffar Alexandar 
MOOSA 

13 Elected 

Sr. Nafees 
Begum BAIG 

Sr. Hanifah YU 
Kwong-yan 

Haji Saadullah SAT 
Sing-hin 

10 Elected 

 
The Chairperson announced that the next item on the agenda would be the 
election of Chairperson of the Association under Article 37(c) of the 
Memorandum & Articles of the Association. 
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The followings were the nominees and the election results for the post of 
Chairperson of the 36th General Council. 
 
Nominee Proposer Seconder No. of 

Votes 
Result 

Br. Mohamad Zaiq 
ALI 

Br. Jaffar 
Alexandar 
MOOSA 

Sr. Zareenah HO 
Sau-yin 

13 Elected 

Sr. Hanifah YU 
Kwong-yan 

Br. Sheik Adam 
ISMAIL 

Sr. Sarah MOOSA 
TONG Chui-yin 

0 Not 
elected 

Br. Khalid 
MAHMOOD 

Sr. Sarah MOOSA 
TONG Chui-yin 

Br. Mohamad 
Zaiq ALI 

0 Not 
elected 

 
To appoint the Auditor of the Association under Article 60 of the Memorandum 
& Articles of the Association for the year 2009 
 
The Chairperson announced that the 4th item of the agenda was to appoint 
Auditor of the Association under Article 60 of the Memorandum & Articles of the 
Association for the year 2009. 
 
The Chairperson reminded the members that the present auditor, Messrs Chung 
& Yeung Certified Public Accountants, performed its audit work at no charge for 
the association voluntarily.  Haji Yusuf YU Chi-wan proposed to send a thank you 
letter to the auditor and this was seconded by Sr. Sarah MOOSA TONG Chui-yin.  
Br. Sheik Adam ISMAIL proposed to appoint the same auditor for the association 
in the coming year 2009; this was seconded by Br. Jaffar Alexandar MOOSA.  
There being no objection, the proposals were adopted. 
 
The Chairperson concluded the 36th Annual General Meeting at 12:10 with 
recitation from the Quran by Imam Sulaiman WANG. 
 
Prepared by       Approved by 
     
  
Sr. Nafees Begum BAIG    Sr. Hanifah YU Kwong-yan 
External Secretary        Chairperson 
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In the name of Allah, the Most Gracious, Most Merciful 
Peace and Blessing be Upon Prophet Muhammad and His Companions 

Hong Kong Islamic Youth Association 
Annual Report 2009 

 
To all Members, Brothers and Sisters in Islam, 
 

Assalamu ‘Alaikum Wa Rahmatullahi Wa Barakatuh 
 

General Affairs 
 
General Council 
1. At the start of the year, as there were three empty posts after the Annual 

General Meeting, three ordinary members were elected to the General Council. 
They were Br. Hamid Khan, Br. Khalid Faqir and Sr. Hira Khan. The 36th 
General Council office bearers were as follows:- 

 
Chairman Br. Mohamad Zaiq ALI  
Vice-Chairman Sr. Hanifah YU Kwong-yan 
Internal Secretary Sr. Aliiyah METREVELLI 
External Secretary Sr. Baig Nafees BEGUM 
Treasurer Haji Saadullah SAT Sing-hin 
Public Relation Br. Salahuddin LAM  
Welfare Officer Br. Hamid Khan 
Publication Sr. Hira Khan 
Cultural & Educational Officer Br. Khalid MAHMOOD 
Recreation Officer Br. Khalid Faqir 
Quarter Master Sr. Sarah MOOSA TONG Chui-yin  

 
HKIYA Office and Staff 
2.    Our Youth Development Officer Br. Rumjun Yeung Chun Chi resigned effective on 5 

April 2009 and this position has been vacant.  In the interim, all office work is being 
carried out by our council members during their spare time.  If any Muslim brother or 
sister is interested in this challenging role, please contact any of our council members 
or email to hkiyahk@yahoo.com.hk. 

 
Library and Islamic Souvenirs 
3.    We are continuing our limited library service for members.  Islamic literatures, 

DVDs, CDs and audio/video cassette tapes are available for lending at our 
office during opening hours.  We have also ordered some beautifully 
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designed scarves, prayer mats and prayer caps and you can buy them at 
attractive prices. 

Finance   
4.   The total revenue for the financial year 2008-2009 was HK$159,528 and the 

total expenditure was HK$170,845.  A deficit for the year of HK$11,317 was 
recorded (HK$11,510 from General Fund and HK$193 from Designated funds).  
Please refer to the independent auditors’ report to the members for details on 
page 13 to 26 in this report. 

 
Zakat 
5.   The total Zakat collected during the year was HK$114,052.  Together with a 

balance brought forward of HK$39,989, we have distributed the Zakat during 
the year as follows: 

 
Distributions: 
Zakat Administrative Fee   HK$   3,300 
Muslims in Linxia, China   HK$ 13,500 
Iftar for Chiang Ka Kai in China HK$   6,500 
Gaza's Humanitarian Crisis  HK$ 50,000 
Iftar in China      HK$   4,000 
Iftar in Philippines    HK$   3,000 
Iftar in Indonesia     HK$   3,000 
Northern Pakistan Refugees  HK$ 30,000 

        HK$ 113,300.00 
                                                 =============== 
Membership 
6.   There has been a steady growth of new members this year.  17 brothers and    

sisters joined in 2009.  Currently we have 67 voting and 162 ordinary members, 
a total 229 members.  

 
HKIYA Homepage (www.hkiya.org) 
7.   Alhamdulillah, our Homepage has been running smoothly.  And it’s now time 

to add more features to it as planned last year.  Moreover, our publication 
team welcomes all kinds of suggestions and recommendations to further 
improve our homepage and meet the needs of the Muslim youth and 
communities.  We invite all our members, our brothers, sisters and friends to 
visit our homepage. 

 
 
 

http://www.hkiya.org/�
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Individual Major Projects 
 

 
Cultural and Educational Activities 

 
Kowloon Masjid Open Day  
8.    Council Members and Members of HKIYA volunteered in Kowloon Masjid 

Open Day, organized by Kowloon Masjid Da’wah Committee.  The Open Day 
was held twice with Islamic talk and tour of Masjid.  A good number of 
members turned out and insha’Allah in future more Open Days will be 
organized.   

 
Workshop on Racial Discrimination Ordinance (RDO) 

9.  Our Chairman Br. Mohamad Zaiq Ali attended the RDO Workshop organized 
by Equal Opportunities Commission on 29 August 2009.  The workshop 
introduced the Racial Discrimination Bill to the Community. 

 

Welfare Activities 

The 35th Annual Dinner  
 
10.    On 27 Dec 2008, HKIYA organized its Annual Dinner in the canteen at the 5/F, 

O.R. Sadick Islamic Centre.  Auction was held to raise fund for HKIYA 
activities.  Attractive goods were sold and fabulous prizes were won by 
participants.  To show our appreciation souvenirs were presented to 
volunteers.  Over 100 persons participated in this event.  

  
Dinner on ‘HK Muslims in celebration of People’s Republic of China 60th 
Anniversary Establishment & National Day’  
 
11.   A celebration dinner for the 60th anniversary of the establishment of People’s 

Republic of China was held at the Islamic Canteen on 24 September 2009.  
The function was jointly organized by four Muslim organizations in Hong 
Kong: Hong Kong Chinese Muslim Cultural & Fraternal Association, Hong 
Kong China Islamic Federation, Hong Kong Muslim Women Association and 
Hong Kong Islamic Youth Association.  More than a hundred brothers and 
sisters attended the dinner that night.  



 10 

 
 
UMAH Haji O. R. Sadick Care & Attention Home Visit 
12.    A visit to the care and attention home was held on Sunday, 15 November    

2009.  The volunteers spent time talking with the elderly residents and gifts 
were distributed.  We would like to express our appreciation to brothers and 
sisters that made a donation in supporting this meaningful activity.  

 
Sponsor for Iftar & Dinner 
13.   This year HKIYA sponsored Iftar to China, Philippines and Indonesia.    
      Alhamdulillah!  A greater number of needy brothers and sisters have  
 benefited from the sponsorship.  The donations were made through Islamic  
 Union of HK. 
 
 Eid Carnival 
 
14.   On 18 October 2009, Chinese Muslim Cultural and Fraternal Association held 

an Eid carnival at Islamic Kasim Tuet Memorial College in Chai Wan.  Our 
Association was one of the participating organizations responsible for food 
stall and big sale.  Beside Council Members, there were also other volunteers 
helping throughout the carnival, our Association would like to thank them 
for their tremendous help.  

 
Health Talk on Common Eye Diseases 
15. HKIYA organized a health talk on common eye diseases on 14 March 2009. 

Our Council member Dr. Baig Nafees BEGUM (Ophthalmologist) was the 
speaker that day and she explained the cause and symptoms of some 
common eye diseases. A free eye check up was also offered to the 
participants after the talk. 

 

Recreational Activities 

Spring Sports Day  
16.   HKIYA organized a sports day on 22 February 2009.  The Sports Day attracted 

a good number of brothers and sisters with a majority of youths.   The 
weather was just fine that day and all participants enjoyed a pleasant day.  

 
Summer Camp at Cheung Chau Island   
17.    A youth summer camp was organized by HKIYA on 15-16 August, 2009 at    

Cheung Chau Holidays Villa.  About 20 brothers and sisters from Hong Kong  
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attended the camp.  The camp started with searching for Halal Foods in 
Supermarkets.  The search was tough but we managed to get some Halal 
Foods.  After the search, the youth went for beach-volleyball and followed by 
visit to the famous Cheung Chau Cave.  A talk on “Relationship with Allah 
Almighty” by Br. Abu Bakr Ma was held.  We learnt how to enhance our 
relationship with Allah Almighty and Prophet Muhammad (Sallallahu 
Alayhi Wasallam).  Of course, practising Islam is the essential step. 
Alhamdulillah, the camp was a success and insha’Allah in future we will 
strive to make it more successful and enjoyable. 

 

Publication 

HKIYA Newsletter 
18.   During the year, the Association has produced 2 issues of HKIYA Newsletter.   
 This year we have uploaded the newsletter to our website as well.  The 

publication team has also uploaded some handy pamphlets to the website.  
We pray and hope more brothers and sisters would come forward to help us 
in the publication of HKIYA, which served as a tool in promoting Islam and 
our Association to the local communities.    

 
Received Books from Overseas Islamic Organizations 
19.   During the year, our Association received Islamic books and magazines from some 

overseas Islamic Organizations including The Muslim Converts’ Association of 
Singapore, World Assembly of Muslim Youth and Conveying Islamic Message 
Society.  We thank them for their consideration and generosity in providing us with 
the needed materials for our research, publication and dissemination.  Moreover, we 
pray to Allah Almighty to reward them for their efforts in Islamic cause. 

 

Public Relation 

Stop the Siege in Gaza 
20.   More than 2,000 students, ethnic minorities and local peace-lovers took to the  

streets of Hong Kong on Sunday 11 January 2009 in a protest organised  
by Peace Aid to condemn Israel's attack on Gaza.  The group, held placards 
and banners, marched from Victoria Park to the US Consulate General 
demanding the US stop supporting Israel's deadliest ever assault on the 
impoverished Gaza Strip.  Felix Lam and Chris Ma (both from Hong Kong 
University) initiated the protest and HKIYA was amongst the first 
organizations to give them full support; without our application of Protest 
permit with Hong Kong Police this event would not have been possible.  
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Ethnic Minority Concern Group – RDO 
21.  Our Chairman Br. Mohamad Zaiq Ali and  Council Member Br. Khalid Faqir and 

others have joined partnership with other NGO’s to promote the Racial 
Discrimination Ordinance, which has been enacted in July 2009.  The aim of the 
group is to hold public awareness programs amongst the ethnic minorities’ 
community and to promote racial harmony in Hong Kong.  

 
Hong Kong Baptist University Interviewed HKIYA 
22.   Local University students interviewed Our Chairman Br. Mohamad Zaiq ALI, 

and Council members Sr. Hanifah YU, Sr. Sarah MOOSA and teacher of 
IKTMC Sr. Zareenah HO in Feburary 2009.  The aim of the interview was to 
get to know more about Islamic Cultural and Muslim Youth in Hong Kong. 

 
Recruitment of Volunteers 
23.   HKIYA would like to invite Muslim youth to be members and volunteers 

of the Association.  Join us in strengthening our Islamic work & identity. 
Come let’s spread the word of Allah Almighty together and give us a call 
at 2892 0021 or contact us at hkiyahk@yahoo.com.hk  

 

Word of Thanks 

 
24.   The 36th General Council Members of HKIYA would also like to take this 

opportunity to sincerely thank all who have contributed their time, money 
and effort in the past year to allow all our activities to complete smoothly. 
May Allah Almighty reward them for their tremendous support and help in 
different respect.  

 
Moreover, we pray and hope that in the coming days, all the members will 
continue to provide their support needed by the Association in every 
possible means to promote the religion of Islam to our younger generation, 
insha’Allah. 

 
 
 

mailto:hkiyahk@yahoo.com.hk�
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鳴     謝 

✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻  

香港伊斯蘭青年協會全體幹事委員謹向過去一年曾捐助本會的教親及
機構致謝。對於那些曾協助本會在行政上和推動各項活動時作出了無限
量支持的義工及機構，本會對他們所獻出的寶貴時間、精神及努力謹致
以萬分謝意。 

✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻  

 

香港伊斯蘭青年協會是香港特別行政區政府註冊之慈善團體。慈善
捐款滿一百元或以上均可申請稅項的扣減。 

 

通     告 

✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻  
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香港伊斯蘭青年協會(伊青)謹此通知，第三十七屆週年會員大會定於 

二零零九年十二月廿六日(星期六)上午十一時正於香港灣仔愛群道四十

號愛群清真寺暨林士德伊斯蘭中心六樓舉行。 

 

會議議程 

✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻ ✻  

 
1. 動議通過於二零零八年十二月廿七日舉行的第三十六屆週年會員

大會的會議紀錄。 

2. 動議通過二零零九年度週年會務報告和二零零八至二零零九年度

財政報告。 

3. 按照本會會章第三十六及三十七條(c)選出新幹事會成員及主席。 

4. 按照本會會章第六十條委任二零一零年度的核數師。 

 

 

主 席 的 話 

奉至仁至慈真主之名 

敬道色蘭! 

各位會員 :  
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知感真主！時光飛逝，香港伊斯蘭青年協會(簡稱「IYA」)己成立了 36 個

年頭!  IYA 依然繼續履行以團結不同國籍和種族的伊斯蘭青年為使命和

促進他們對認識伊斯蘭的宗旨。 

 

回顧 2009 年，它可以算是對穆斯林社群的一個富挑戰性的一年。 我們看

到世界裏有許多穆斯林在受到自然災害和軍事政變後失去了他們的保貴生

命、帶來不能磨滅的傷害和到處流放失去家所。 為此 IYA 及眾幹事會成

員不怕艱辛，成功為他們收集了教胞的善心捐款，通過國際性的穆斯林組

織直接以天課施予給他們。本人謹此多謝教胞對該善舉的熱烈支持。 

 

IYA 雖然己沒有全職或兼職辦公室人員，某些幹事會成員亦樂意抽空承擔

辦公室的工作，使本會的日常運作及各項活動順利進行。當然，在這一年

間，本會同時得到許多熱心志願者及義工幫助，我們不一一提他們的名字，

但對他們真心真意的協助，在此作無限感激及致敬意。 

 

今年的聚焦， 我不能不提到本會有份參予在 1 月份由多個組織在維多利

亞公園舉辦了一個「援助加沙地帶難民」的遊行，出席者超過 3,000 多人。 

此外，IYA 亦有通過參予政府舉辦有關種族歧視和其他少數族裔的法例討

論會提供意見，對於現今社會或社區問題亦有積極關注。 

 

最後，我再次感謝幹事會成員、義工們和其他友會對 IYA 在這一年來，無

私地對本會各項活動所付出的努力和保貴時間。希望我們在來年能進一步

合作，共同發揮伊斯蘭團結及仁愛精神。祈求各人為所作的善功得到真主的賜

福！阿敏！ 

 

再道色蘭! 

 

穆罕默德 阿里西 

主席  2009 年 12 月 

 

 

 

第三十六屆週年會員大會會議紀錄 
香港伊斯蘭青年協會第三十六屆週年會員大會 

 
日期： 二零零八年十二月廿七日 

 
地點：香港灣仔愛群道四十號愛群清真寺暨林士德伊斯蘭中心六樓 
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出席人士       會員類別 
羽光昕姊妹       主   席 
薩成顯哈智       投票會員 
Mohamad Zaiq ALI 兄弟    投票會員 
錫唐翠燕姊妹      投票會員 
錫志雄兄弟       投票會員 
碧納菲姊妹       投票會員 
羽智雲哈智                投票會員 
劉綺文姊妹        投票會員 
王孟揚阿訇          投票會員 
楊詠詩姊妹       投票會員 
黄堯光兄弟 投票會員 
何秀賢姊妹       投票會員 
石亞當兄弟        投票會員 
Khalid Mahmood 兄弟    投票會員 
Hara 姊妹                     基本會員 
 
記錄 
 
出席會員在達到足夠的人數， 由主席宣佈香港伊斯蘭青年協會第三十六屆週年會員

大會於上午十一時廿分開始， 並邀請 Mohamad Zaiq ALI 兄弟誦讀法諦哈。 
 
議程 
 
通過二零零八年一月六日第三十五屆週年會員大會會議紀錄 
 
第三十五屆週年會員大會會議紀錄中有以下的修正。 
哈智 Saadullah Sat Shing-hin 修正為 哈智 Saadullah Sat Sing-hin。 
Khalid Mohammed 兄弟 修正為 Khalid Mahmood 兄弟。 由錫志雄兄弟動議， 
碧納菲姊妹和議，結果無異議通過第三十五屆週年會員大會會議紀錄。 
 
通過二零零八年的年報及二零零七/八年度財政報告 
年報 
由錫唐翠燕姊妹動議通過二零零八年香港伊斯蘭青年協會年報，哈智羽智雲和議，

結果無異議，一致通過。 
 
二零零七/八年度財政報告 
在沒有其他的修正下，由錫志雄兄弟動議，Mohamad Zaiq ALI 兄弟和議，結果無異

議，一致通過二零零七/八年財政報告。 
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依據會章第 36 條及 37( c)條選舉幹事會主席及成員 
 
主席宣佈進行議程 3，依據會章第 36 條選舉新幹事會成員。 
 
是次幹事會有 4 位幹事空缺，包括現任成員：碧納菲姊妹、Mohamad Zaiq ALI 兄弟、

馬賢德兄弟及脫建屏姊妹。 
 
第三十六屆幹事委員會有 14 位投票會員出席，選舉結果如下: 
 
候選人 動議人 和議人 票數 結果 
Mohamad Zaiq 
ALI 兄弟 

羽智雲哈智 錫志雄兄弟 13 當選 

碧納菲姊妹 羽光昕姊妹 薩成顯哈智 10 當選 

主席宣佈在選舉幹事委員後，下一項是根據會章第 37( c)條，選舉新任主席。 

第三十六屆香港伊斯蘭青年協會主席選舉結果如下: 

候選人 動議人 和議人 票數 結果 
Mohamad Zaiq ALI 兄弟 錫志雄兄弟 何秀賢姊妹 13 當選 
羽光昕姊妹 石亞當兄弟 錫唐翠燕姊妹 0 落選 
Khalid MAHMOOD 兄弟 錫唐翠燕姊妹 Mohamad Zaiq 

ALI 兄弟 
0 落選 

依據會章第 60 條委任 2009年度核數師 

主席宣佈議程 4是根據會章第 60條委任 2009年度核數師。 

主席提醒各會員，本會現任的核數師為鍾觀勝楊禮護會計師事務所，其核數工作是

義務為本會做的。羽智雲哈智動議向此會計師事務所致感謝函，錫唐翠燕姊妹和議。

石亞當兄弟動議繼續委任該會計師事務所為 2009年度核數師，錫志雄兄弟和議，結
果無異議，一致通過。 

主席宣佈第三十六屆週年會員大會於中午十二時十分結束，並請王孟揚阿訇誦讀古

蘭經章節。 

         
碧納菲姊妹         羽光昕姊妹 
外務秘書                                                                      主席 
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奉至仁至慈真主之名 

香港伊斯蘭青年協會 

二零零九年會務報告 

各位會員教胞惠鑒: 

敬道色蘭! 

一般事務 

幹事會 

1. 本年度幹事會成立初時，於會員大會後有三個空缺，隨後三位普通會員被選入幹

事會，他們是 Hamid KHAN 兄弟、Khalid FAQIR 兄弟及 Hira KHAN 姊妹。第三

十六屆幹事會成員芳名如下: 

 

主        席:                Mohamad Zaiq ALI 兄弟 

副  主  席:                羽光昕姊妹 

內務祕書:                Aliiyah Metrevelli 姊妹 

外務祕書:                碧納菲姊妹 

司        庫:                薩成顯哈智 

公關主任:                林久懿兄弟 

福利主任:                Hamid KHAN 兄弟 

出版主任:                Hira KHAN 姊妹 

文教主任:                哈力兄弟 

康樂主任:                Khalid MAHMOOD 兄弟 

總務主任:                錫唐翠燕姊妹 

 

伊青辦事處職員 

2. 本會的青年發展主任楊振智兄弟自 2009 年 4 月 5 日離職後，此職位一直懸空，

有關辦事處的工作，暫由本會部份幹事會成員抽空充當此職。如各穆斯林教

胞對此青年發展主任一職有興趣或有任何查詢，請與本會幹事會成員或發電

郵致hkiyahk@yahoo.com.hk 聯絡。   
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本會圖書館及伊斯蘭用品 

3. 本會繼續提供有限度服務給會員借閲伊斯蘭書籍、光碟、錄影帶及錄音帶。另外

還有價格吸引的頭巾、禮拜毯及禮拜帽等供教胞於本會辦工時間內選購。 

 

財務 

4. 本財政年度(2008-2009) 的總收入為港幣 159,528 元，而總開支為港幣 170,845 元。

因此本年度之赤字為港幣 11,317 元。詳細的收支報告可參看年報內(英文版第 13

至 26 頁)的財政報告。 

 

甲、天課行政費     港幣    3,300 元  

天課 

5. 本年度所收集到的天課總額為港幣 114,052 元。而上年度剩餘的天課總額為港幣

39,989 元 。本年度分發天課的紀錄如下: 

乙、中國臨夏穆斯林教胞   港幣   13,500 元 

丙、中國張家界教胞開齋飯  港幣      6,500 元 

丁、加沙人道危機     港幣    50,000 元 

戊、中國國內教胞開齋飯   港幣      4,000 元 

己、菲律賓教胞開齋飯   港幣      3,000 元 

庚、印尼教胞開齋飯    港幣      3,000 元 

辛、巴基斯坦北部難民   

港幣   113,300 元                                                                                                                                         

================   

港幣     30,000 元 

會員 

6. 伊青的會員人數一直有保持穩定的增長。本年內有十七位兄弟姊妹加入成為新會

員。現時的投票會員有六十七人，普通會員一百六十二人，會員總人數為二百廿

九人。 

 

伊青網頁(www.hkiya.org) 

7. 知感主！伊青的網頁運作順暢，我們正計劃增加網頁的內容； 我們歡迎你們對網

http://www.hkiya.org/�
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頁的設計和內容提出意見， 從而迎合我們會員及穆斯林社團的需要， 我們誠邀所

有會員及穆斯林兄弟姊妹瀏覽本會網頁。 

 

主要獨立項目 

 

文教活動 

九龍清真寺開放曰 

8. 在本年度由九龍清真寺宣教部主辦的兩次開放日，本會幹事會成員及會員皆有

出席擔任義工的工作，當日有伊斯蘭講座及參觀清真寺的活動，反應非常好，

托靠安拉!希望不久的將來再次舉辦更多的開放日。  

 
 平等機會委員會主辦的種族歧視法工作坊 
9.  於 2009 年 8 月 29 日，本會主席 Mohamad Zaiq ALI 兄弟出席由平等機會委

員會主辦的種族歧視法工作坊，其活動主要是向社區內宣傳有關種族歧視的立法

內容。 

 

福利工作 

第卅五週年晚宴 

10.本會於 2008 年 12 月 27 日在林士德伊斯蘭中心五樓的餐廳舉行週年晚宴。

當晚設有拍賣活動，拍賣品非常吸引，而所拍賣的收益乃作為本會日常活

動的經費。我們更有頒贈紀念品給一些有貢獻的義工。是日晚宴共超過壹

百人出席！   

         

香港穆斯林慶祝中華人民共和國成立六十週年國慶聚餐 
11. 香港中華回教博愛社、香港中國回教協會、香港回教婦女會及本會於９月 2４日

於林士德伊斯蘭中心五樓餐廳合辦國慶聚餐。當晚有近百兄弟姊妹參加，節

目包括大抽獎，各人渡過了一愉快的晚上。 

 

12 .  2009 年 11 月 15 日，本會義工探訪屯門林世德護老院。義工們除與住院

長者閒談外，更於當天派發禮物。本會謹此致謝各捐助禮物及活動經

費的兄弟姊妹。  

 

探訪香港穆斯林聯會哈智屯門林世德護老院  

贊助開齋飯 

http://www.elderlysd.com/Nursinghome.aspx?id=1142�
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13. 本年度本會向中國、菲律賓及印尼的教胞捐助開齋飯，知感主！是次的捐助令不

少的教胞受惠。而有關的捐款並交由香港伊斯蘭聯會代為安排。 

 

開齋節嘉年華 

14. 於 2009年10月18日, 由中華回教博愛社在柴灣伊斯蘭脫維善紀念中學主辦的開 

齋節嘉年華會, 本會也是其中的協辦單位之一。 當日除本會的幹事外，還有義工

協助本會的義賣及美食攤位工作，本會在此感謝他們的協助。 

  

眼科健康講座 

15. 本會於 2009 年 3 月 14 日舉辦眼科健康講座，由本會幹事碧納菲姊妹(眼科醫生)

講解一些常見眼科疾病的成因及病徵，講座後更免費替參加者作基本眼科檢查。 

 

康樂活動 

運動日 

16. 本會於 2009 年 2 月 22 日舉辦了一個充滿活力的伊青運動日，過了一個充滿 
歡樂的下午。請留意著我們的活動，下一次必定要參加我們的運動日！ 
 

夏令營@長洲 2009 

17.  於 2009 年 8 月 15-16 日由伊青主辦的青年夏令營，在長洲的渡假村舉行。约有

20 名兄弟姐妹出席。入營後我們開始到超級市場搜尋一些清真的食物。搜尋完

畢後我們便到海灘打排球及去參觀著名的張保仔洞。馬永祥兄弟負責主講 

 「與全能真主的關係」講座。  我們學會了如何增進與全能真主及先知穆罕默德

(願主賜他平安)的關係。 當然，實踐是伊斯蘭的基本步。知感主！ 是次青年營

非常成功，托靠安拉！我們今後將繼續努力以辦得更加成功和更好玩！  

 

出版 

伊青會訊 

18. 本年度本會共出版了兩期伊青會訊。本年我們更將會訊及一些輕便的小冊子上載

到網站內。我們希望來年得到更多兄弟姊妹的參與， 令每期的內容更充實及吸

引， 對於促進伊斯蘭教普及化擔當一分力。 

 

海外伊斯蘭組織捐贈書籍 

19 .本會於本年度得到從海外多個伊斯蘭組織對本會捐贈了伊斯蘭教書籍及刊物。我

們感謝它們的關懷及慷慨, 這些刊物可讓我們作資料搜集、出版及宣傳之用。

祈求真主賜我們力量, 共同在主道上努力向前。 
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公共關係 

停止襲擊加沙抗議大遊行 

20 .  超過 2,000 名學生、少数族裔和本地和平愛好者於 2009 年 1 月 11 日星期

天在香港的街道上由「Peace Aid」關注組帶領下抗議遊行，強力譴責以色

列對加沙的攻擊，各小組高舉標語及橫幅由維多利亞公園遊行到美國總领

事館要求美國中止支持以色列對貧困的加沙地帶發動致命的攻擊。   這次

遊行的發起人是兩名香港大學的學生林佳樂 及馬冠樑以及其他的伊斯蘭

組織及非政府組織支持，而伊青是第一個伊斯蘭組織全力支援及協助他們

這次的遊行的，沒有伊青向香港警察申請抗議遊行的許可證，這個遊行是

不會可能的。   

 

少数族裔關注組 –種族歧视法  

21 .  本會主席 Mohamad Zaiq ALI 兄弟、幹事 Khalid Faqir 兄弟與及其他非政府

機構合作組成關注組，宣傳在 2009 年 7 月正式立法的种族歧视法例，其目的

是對在少数族裔的社區中舉行民众意見調查和促進香港種族和諧。 
 

香港浸大訪問伊青 
22. 香港浸會大學學生於2009年2月訪問了我們的幹事 Mohamad Zaiq Ali兄弟、羽光昕

姊妹、錫唐翠燕姊妹及伊斯蘭脫維善紀念中學的老師何秀賢姊妹。是次訪問主要

目的是令人們了解更多伊斯蘭文化及香港穆斯林青年的情況。 

 

義工招募 

23. 本會誠意邀請穆斯林青年加入本會成為會員及義工，一起加強宣揚伊斯蘭的工作

及對穆斯林身份的認同。如有興趣，可致電二八九二零零二一或以電郵

hkiyahk@yahoo.com.hk 與本會聯絡。 

 

鳴謝 

24 .  第 36 屆全體幹事會成員最後藉此懇切地向各位過去對本會用心用力，付

出他們寶貴的時間、金錢和善心的人士感謝，使我們的各項活動能順利

地完成。本會一眾幹事承諾在來年會更加努力，繼續提供有質素的活動

給會員及眾社群，希望得到大家的支持及參與，給年青的一代打造更好

的伊斯蘭基礎。  
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